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PROTOKÓŁ NR XLIX/2022 
 
z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 26 maja 2022 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi 100 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Miasta  Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski, 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia XLIX Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 15:00).  Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 100% składu Rady (na sali było 
obecnych 15 Radnych). 
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: W punkcie 7 podpunkt 2) otrzymuje brzmienie: „w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 525B;”;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca):  
Dzień dobru Państwu, na Komisji budżetowej zmienialiśmy druk na A, wprowadzając 
dodatkowe zarówno dochody, jak i wydatki. No tak się okazało, że w dniu wczorajszym 



3 
 

również dostaliśmy zawiadomienie dotyczące możliwości podpisania umowy na nowy system 
informatyczny w Urzędzie Miejskim i żeby tę umowę po prostu podpisać, to wprowadzamy 
dodatkowe środki na ten wydatek. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA II: W punkcie 7 po podpunkcie 2) dodaje się podpunkt 3) w brzmieniu: „w sprawie 
zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 
2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa – druk nr 526;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, z uwagi na to, że ta pomoc przybiera charakter wszechstronny, to 
wprowadzamy takie kompetencje dla Pana Burmistrza. Pojawiły się środki dotyczące 
rozliczenia pobytu niektórych obywateli Ukrainy, np. na stadionie, kwestia dowozów dzieci 
do szkół, dlatego chcemy mieć narzędziee do stosowania jak gdyby tych rozliczeń. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Ja tylko uzupełniająco chciałabym powiedzieć, że istnieją duże rozbieżności co do tego, czy 
taka uchwała musi być konkretnie podjęta, jeżeli chodzi o dowóz dzieci do szkół dla tych 
dzieci obywateli ukraińskich, które są uczniami naszych szkół. I tutaj taką formę pomocy 
wpisaliśmy, ponieważ jest takie stanowisko kilku Regionalnych Izb Obrachunkowych. 
Natomiast uprzedzając, chciałam powiedzieć, że są też inne stanowiska, także z daleko idącej 
ostrożność taki program pomocowy Państwu przedkładamy i dlatego też może z takim 
opóźnieniem, i dopiero dzisiaj, a nie w porządku pierwotnym, dlatego że te stanowiska są 
bardzo dynamiczne. Tak jak powiedziałam, z daleko idącej ostrożności taki program robimy. 
Według mnie, co do niektórych punktów jest konieczny, ale jest wątpliwość co do tego 
udzielenia pomocy w zakresie organizacji bezpłatnego dowozu dzieci do szkół. To tu do 
uzupełnienia. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA III: W punkcie 7 po podpunkcie 3) dodaje się podpunkt 4) w brzmieniu: „w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy - druk nr 527;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, chodzi o naszą współpracę z Zakładem Wodociągów i Kanalizacji na 
majątku, który otrzymaliśmy w związku z przejęciem części gminy Ostrowice. Majątek ten 
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służy do produkcji wody, odprowadzania ścieków, czyli jest typowym majątkiem dotyczącym 
użyteczności publicznej. I taki wniosek dzisiaj składamy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA IV: W punkcie 7 po podpunkcie 4) dodaje się podpunkt 5) w brzmieniu: „w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – „działka nr 
ewid. 44/13 obręb 12 miasta Złocieńca” - druk nr 528;”; 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała dotyczy terenu przy Alei Piastów, którego część planowana jest do przekazania dla 
SIM KZN Zachodniopomorskie, którego gmina jest udziałowcem w celu realizacji tam 
budownictwa mieszkaniowego wielorodzinnego. W ramach przygotowywania tej działki do 
tej inwestycji, opracowano projekt miejscowego planu. Z uwagi na to, że prace skończyły się 
już po terminie ostatecznego nadsyłania uchwał dla Rady, dlatego jest to wprowadzane w 
trybie, że tak powiem, nadzwyczajnym. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA V: W punkcie 7 po podpunkcie 5) dodaje się podpunkt 6) w brzmieniu: „w sprawie 
zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 529;”; 
 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Szanowni Państwo, uchwała była już przygotowana wcześniej, ale dopiero wczoraj 
dowidzieliśmy się, że została ona uzgodniona tak zwaną milczącą zgodą przez Regionalnego 
Dyrektora Ochrony Środowiska w Szczecinie. Dlatego z takim opóźnieniem zostało to 
przedstawione. Będą trzy uchwały dotyczące zniesienia pomników przyrody i wszystkie te 
drzewa znajdują się w miejscach publicznych, gdzie ze względu na zły stan zdrowotny i 
lokalizację, stanowią zagrożenie dla bezpieczeństwa, dlatego chcielibyśmy, aby te uchwały 
zostały przedstawione na tej sesji, gdyż potem będziemy musieli jeszcze uzyskać na część z 
nich zezwolenia od Starostwa. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
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ZMIANA VI: W punkcie 7 po podpunkcie 6) dodaje się podpunkt 7) w brzmieniu: „w 
sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 530;”; 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
 
ZMIANA VII: W punkcie 7 po podpunkcie 7) dodaje się podpunkt 8) w brzmieniu: „w 
sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 531;”; 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
 
ZMIANA VIII: W punkcie 7 po podpunkcie 8) dodaje się podpunkt 9) w brzmieniu: 
„zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości na rzecz gminy 
Złocieniec opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz trybu i sposobu zgłaszania 
przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 
przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 
prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 532;”; 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, przygotowując się do ogłoszenia nowego przetargu na odbiór odpadów 
komunalnych, dokonując analizy częstotliwości odbiorów komunalnych, uznaliśmy, że 
tworzywa sztuczne, odpady wielomateriałowe, opakowaniowe to taki element, który często 
zalega i mieszkańcy zgłaszają, że duża produkcja powoduje, że pojemniki się przepełniają. 
Dlatego dokonaliśmy dosyć szczegółowej analizy, zwiększamy tą częstotliwość i 
poszczególne, jak gdyby frakcje otrzymują brzmienie zaprezentowane w projekcie uchwały. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
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ZMIANA IX: W punkcie 7 po podpunkcie 9) dodaje się podpunkt 10) w brzmieniu: „w 
sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z ograniczoną odpowiedzialnością – druk nr 
533.”. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Tak jak informowałem na Komisji budżetowej, zmierzamy krok po kroku do rozpoczęcia 
budowy mieszkań, czyli uchwała, która wcześniej była wprowadzana dotycząca zmiany 
planu, a w tej chwili pojawiła się możliwość, że w źródłach finansowania gmina może się 
ubiegać o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa w wysokości do 
10% kosztów inwestycji na objęcie udziałów w społecznej inicjatywie KZN 
Zachodniopomorskie. Konieczne do tego jest złożenie wniosku zaproponowanego przez 
Radę. Mamy w tej chwili sporządzony przez KZN taki wstępny kosztorys tej budowy, to 
chcemy z tego narzędzia skorzystać. I też wprowadzamy to pod obrady dzisiejszej sesji, 
ponieważ nie znamy jaka jest łączna pula środków przewidzianych na to wsparcie, a nie 
chcielibyśmy się spóźnić, dlatego każdy miesiąc szanujemy i ten projekt uchwały na 
dzisiejszą sesję przygotowaliśmy. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 522. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 
6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie za 2021 rok – druk nr 523. 

7. Podjęcie uchwał: 
1)  zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Złocieniec – druk nr 

524; 
2) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

525B; 
3) w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1 

ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – druk nr 526; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy - druk nr 527; 

5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – 
„działka nr ewid. 44/13 obręb 12 miasta Złocieńca” - druk nr 528; 
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6) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 529; 
7) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 530; 
8) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 531; 
9) zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości na rzecz gminy Złocieniec opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości 
przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego 
odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 532; 

10) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 
Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 
Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z ograniczoną 
odpowiedzialnością – druk nr 533. 

8. Komunikaty i oświadczenia. 
9. Zamknięcie Sesji. 

 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokół z Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr XLVIII/2022 z XLVIII 
Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 28 kwietnia 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z XLVIII sesji - lista głosowania imiennego 
stanowi załącznik do protokołu 
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 522. 
 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
W uzupełnieniu dokumentów, które do Państwa dotarły, chciałbym uzupełnić informacjami 
bieżącymi. Rozstrzygają się ważne dla miasta przedsięwzięcia i realizowane są od dawna 
oczekiwane inwestycje. Najważniejsza jest informacja o zakończeniu prac nad wyborem 
wariantu koncepcji przebiegu trasy obwodnicy Złocieńca. Łącznie było sześć wariantów. Na 
podstawie uwarunkowań ekonomicznych, technicznych, środowiskowych i konsultacji 
społecznych dokonano rekomendacji wariantu do dalszych prac projektowych. Przebiegać ma 
na trasie od miejscowości Rzęśnica w kierunku południowym, przecinając na zakręcie drogę 
do Kosobud i trasą od strony granicy Złocieńca prowadzić ma wzdłuż linii lasu do ulicy 
Żeromskiego, Mirosławieckiej i łukiem koło biogazowni do skrzyżowania z torami linii 410, 
ulicy Piaskowej, czyli 210 i dalej dawnym przejazdem kolejowym w stronę stacji benzynowej 
na ulicy Czaplineckiej, gdzie obwodnica połączy się z drogą krajową nr 20. Mamy kilka uwag 
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i propozycji, które zgłosiliśmy do Generalnej Dyrekcji, jednak ze względu na ograniczone 
środki finansowe inwestora nie znamy możliwości ich realizacji. Również we współpracy z 
Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad planujemy kilka zadań na rzecz poprawy 
bezpieczeństwa mieszkańców w ciągu drogi krajowej nr 20. Trwają prace nad budową placu 
manewrowego przy torach. To jest jedno zadanie, prawdopodobnie w lipcu ma być już 
zakończone i oddane. Po zakończeniu tego zadania, prace przeniesione będą wzdłuż torów w 
okolice garaży, powstanie tam rampa przeładunkowa. Trwają uzgodnienia nad remontem 
drogi do garaży przy okazji tej inwestycji. Zadanie to jest finansowane w ramach Kontraktu 
Samorządowego Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego. Przy okazji tej inwestycji, 
chcielibyśmy też pozbyć się problemu, czyli dojazdu do garażu. Być może uda się przy okazji 
tych prac kolejowych również rozwiązać ten problem dojazdowy. Natomiast w ramach 
funduszy rządowych rozpoczyna się zadanie modernizacji peronów i ciągów 
komunikacyjnych w systemie „zaprojektuj i wybuduj”. Firma NDI, która do tej pory 
prowadziła prace rewitalizacji na trasie 210, wygrała przetarg na to zadanie. Prace budowlane 
mają rozpocząć się na początku przyszłego roku. W końcu skończy się koszmar 
niebezpieczeństwa i wizerunku korzystających z transportu kolejowego w naszym mieście. 
Wśród zadań, które są do rewitalizacji są m.in. budowa dróg. Wśród zadań, które są w 
realizacji są m.in. budowa drogi ulic: Brzozowa, Pyrzycka, Warszawska wraz z  budową 
kanalizacji deszczowej, w centrum trwa budowa ulic Kręta i Targowa oraz ulica Kasztanowa. 
Czekamy na pozwolenie na budowę dotyczącą uruchomienia procedury budowy parkingu 
przy ulicy Sikorskiego. Godne uwagi jest podkreślenie działań wynikających ze współpracy 
pomiędzy instytucjami i organizacjami na terenie naszej gminy. Wynikiem jest organizacja 
przysięgi wojskowej przy Stanicy Wodnej nad Drawą oraz pikniku z okazji nadania patrona 
miasta z udziałem samorządu, trzech parafii i przebywających na naszym terenie gości z 
Ukrainy. Również warto wspomnieć o podpisanym dzisiaj z Nadleśniczym Paweł 
Nowakowskim porozumieniu dotyczącym dofinansowania w kwocie 50 tys. zł remontu 
odcinka drogi do wysokości Zatonia, który po remoncie udostępniony zostanie do ruchu 
kołowego. Również poprzez dobrą współpracę z wojskiem coraz bliżej idziemy w stronę 
uruchomienia plaży nad Jeziorem Krosino w Budowie. Dodać tu jeszcze należy o trzech 
rzeczach, o których już była mowa, czyli Krajowy Zasób Nieruchomości, również już 
materializuje się temat dotyczący budowy mieszkań na naszym terenie, na terenie naszej 
gminy. Temat roweru miejskiego, zrobiliśmy sondę wśród Państwa Radnych i okazało się, że 
projekt niestety przepadł 5 do 10, czyli 5 było „za”, 10 było „przeciw”, więc postanowiliśmy 
w tym roku nie zmuszać Państwa do głosowania i postaramy się na przyszły rok przygotować 
się być może do tego zadania trochę lepiej i też wcześniej, i być może wtedy się uda. A może 
wtedy już będzie więcej ścieżek rowerowych, bo czekamy na rozstrzygnięcie dofinansowania 
w ramach rządowych projektów i mamy tam złożone dwa projekty. Jedno dotyczy 
deszczówki w centrum, czyli przy tej okazji byśmy pozbyli się wód opadowych tutaj w 
okolicach centrum Starego Rynku i też Starego Miasta. I również jeśli to zadanie miałoby być 
finansowane, to w przyszłości będziemy mogli pomyśleć też o ruchu dla rowerów i też przy 
organizowaniu komunikacji w centrum. Drugie zadanie, które złożyliśmy jest to innowacyjny 
i taki bardzo ciekawy program dotyczący segregacji odpadów. Jednak jest to projekt, który 
wymaga większego zaangażowania finansowego. I nie wiem, złożyliśmy dwa wnioski, także 
ten z deszczówkę jest tańszy, więc jakby co, to prawdopodobnie na niego otrzymamy 
dofinansowanie, na co też bardzo liczymy. I czekamy również na rozstrzygnięcie konkursu 
dotyczącego terenów PGR-owskich, złożyliśmy dwa wnioski na kanalizację i liczymy na to, 
że uda się dofinansowanie otrzymać na dwa wnioski, które złożyliśmy, jeden na 5 mln, drugi 
na 2 mln. Z racji tego, że nie otrzymaliśmy do tej pory znaczącego dofinansowania na tereny 
PGR-owskie, a jesteśmy historycznie powiązani z tym co się działo, czyli z wygaszeniem 
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gminy Ostrowice, to liczymy, że w końcu zauważą nasze zaangażowanie i to że do tej pory tej 
pomocy nie otrzymaliśmy, no i być może uda się to wsparcie otrzymać. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Ja mam pytanie do Pana Burmistrza Fiutowskiego. Panie Burmistrzu, czy udało się zrobić już 
kosztorys naprawy windy dla osób niepełnosprawnych w budynku przy Placu 650-lecia? 
Przypomnę tylko, że komisja organizacyjna rekomendowała, właściwie to wniosek, aby 
przeznaczyć część pieniędzy z tzw. pieniędzy uzyskanych za proces wyszczepienia 
społeczeństwa naszej gminy właśnie na ten cel. Pytanie, czy te pieniądze już fizycznie dotarły 
do konta gminy i co się dalej dzieje z tym. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Środki są na rachunku już od ubiegłego roku, jak dobrze pamiętam, dlatego w tym roku 
pozwalamy sobie je wydatkować na poszczególne zadania. I tak jak rozmawialiśmy, 
dokonaliśmy analizy. Winda jako urządzenie podlega dozorowi technicznemu, zapoznaliśmy 
się z dotychczasowymi protokołami i faktycznie mamy przez operatora firmę Pilawa trzy 
dokładnie kosztorysy dotyczące w pierwszej kolejności naprawy tej linii. Tutaj mamy 
pewnego rodzaju blokadę dotyczącą tego, że winda jest w budynku należącym do Wspólnoty. 
I chodzi między innymi o podział kosztów, dlatego przyjęliśmy taką strategię, że w pierwszej 
kolejności dokonamy naprawy zalecanej przez firmę Pilawa, zobaczymy jak to wtedy będzie 
działało. Jeżeli się okaże, że nie, dalej to nie działa, wtedy podejmiemy dalsze kroki. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Kiedy? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
W dniu wczorajszym na Wspólnocie Mieszkaniowej podejmowana była uchwała do 
realizacji, także zarządca Wspólnoty myślę, że w ciągu miesiąca powinien przeprowadzić ten 
remont. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Wczoraj odbyło się spotkanie Wspólnot? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
O godzinie 9:30. Z przykrością nie stwierdziliśmy przedstawiciela firmy Medica. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Nie otrzymaliśmy żadnego zawiadomienia. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To już do zarządcy pretensje. 
 
Radny Piotr Jurski: 
Czyli wtedy jeżeli byśmy skutecznie nie zostali powiadomieni, czy możemy anulować 
uchwały? Do Pani Mecenas się zwracam. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Nie mogę tak się wypowiedzieć teraz, nie widzę tych uchwał, nie widzę trybu, ale pewnie 
zasady są takie, że Państwo... Zgodnie z ustawą o własności lokali, powinno pójść 
zawiadomienie o terminie zebrania Wspólnoty, powinno skutecznie dotrzeć do wszystkich 
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członków Wspólnoty. Mi się nie chce wierzyć, że zostało to przeprowadzone bez jakiegoś 
stwierdzenia, że Państwo otrzymaliście jako członek tej Wspólnoty Mieszkaniowej  
zawiadomienie, a jeśli taka sytuacja miała miejsce, to ja nie wykluczam, że może odnieść 
skutek w postaci skutecznego zaskarżenia tej uchwały, ale też może nie trzeba zaraz 
zaskarżać tej uchwały, tylko może można się spotkać i powtórzyć zebranie na przykład. Ale 
tak odpowiadam na okrągło, bo ponieważ nie mogę tak ad hoc odpowiedzieć, nie widząc 
żadnego materiału w tej sprawie i nie mając informacji rzeczywiście co tam się wydarzyło. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Może zapytam, bardziej może dopytam Pana Burmistrza o trasę przebiegu tutaj tej 
obwodnicy. Powiedział Pan, że objazd jest w miejscowości Rzęśnica, a tak mniej więcej, w 
którym miejscu i skoro jest wjazd, to powinien być też jakiś koniec tej obwodnicy, czyli gdzie 
to jest planowane? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Będzie to przed skrzyżowaniem z drogą na Kosobudy, tylko jakby wcześniej i wtedy... Myślę, 
że Państwo możecie na razie w wersji papierowej, w przerwie wezmę, dam do dyspozycji, 
żeby przejrzeć. Ja też również będę mógł odpowiadać na wasze pytania, z racji tego, że jakby 
uczestniczyłem od samego początku w przygotowaniu tych wariantów, to jeśli macie jakieś 
pytania, to chętnie odpowiem. I też przy okazji tej obwodnicy nastąpi jeszcze przygotowanie 
takich dróg technicznych, które później zostaną, też będą wykorzystywane przez nas i też 
będą przekazywane przez Generalną Dyrekcję nam jako też użytkownikom. I to dla nas 
będzie dodatkowa jakby atrakcja, że niektóre te dojazdówki mogą nam służyć jako drogi, 
elementy ścieżek rowerowych, bądź dojazdów do takich miejsc, jak ogródki działkowe, albo 
jeszcze coś innego. Jeśli chodzi o Rzęśnice, to będzie to skrzyżowanie przed zabudową, także 
droga nie będzie bezpośrednio przy tym skrzyżowaniu, tylko ma być wcześniej. Tylko ja 
jeszcze powiem, że jest to wybór koncepcji jednej z sześciu i ta koncepcja, jak to mowa tu 
teraz będzie, koncepcja koncepcji konkretnej, z której wyniknie projekt techniczny po tej 
koncepcji, będzie ustalone jaką dokładnie drogą idzie. Czyli na razie jest tylko taki zarys całej 
trasy i ona będzie teraz uszczegółowiona. Także, czy będzie od strony, czy będzie bardziej 
100 metrów w jedną stronę, czy w drugą. Może jeszcze się okazać, że jakieś warunki, bo teraz 
jest sprawa dotycząca np. torów, czy to robić w jamie nad torami, czy też zrobić tunel pod 
torami. Także nad tymi rzeczami zastanawiałem się też w chwili obecnej jako też takich 
podwariantach. Tutaj w okolicy Rzęśnicy było kilka problemów związanych z konfiguracją 
naszego terenu, gdzie są wyschnięte jeziora, trzeba to jakoś opalować, a to jest teren, który 
jest jakby dużo wyżej, tak jak przy Piaskowej wyszło nam czy wbić się w lasy, czy też zrobić 
jakby nadbudowę nad torami. To jest coś, co wiąże się ze zwiększeniem kosztów, które na 
samym początku wynosiły 120 mln zł, teraz te koszty wzrosły do 160 mln, a różnica 
pomiędzy jednym wariantem najtańszy, a najdroższym to też jest koszt około 100 mln zł. 
Obracamy się w takiej gotówce. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Panie Burmistrzu, a czy ten wariant, o którym teraz rozmawiamy, to jest ten wariant 
pierwszy, który był nam przedstawiony jeden z sześciu, czy on się jakoś tak strasznie różni od 
tego wariantu, żebyśmy mogli sobie wrócić do tych zdjęć. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To jest wariant, który idzie jako ten najkrótszy od południa, czyli ten który teraz nie będzie 
się rozpoczynał... Bo też jest wersja taka, w której zaproponowano, że za ostatnimi 
zabudowaniami w Rzęśnicy przed Złocieńcem obwodnica dopiero weźmie łukiem wejdzie na 
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południe, ale wtedy to też jest koszt ścieżki rowerowej, czy ciągu pieszo-rowerowego do 
Złocieńca, który też podraża jakoś tam koszty. I to jest ta trasa bliżej granicy miasta, granic 
zabudowy. 
 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła 2 posiedzenia w dniach 10 i 17 maja 2022 roku. 
1. W dniu 10 maja 2022 roku Komisja analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy Złocieniec za 2021 rok oraz sprawozdanie finansowe gminy Złocieniec za 2021 
rok.  

2. W dniu 17 maja 2022 roku Komisja rewizyjna zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej odnośnie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Złocieniec za 2021 
rok oraz sporządziła wniosek w sprawie udzielenia Burmistrzowi Złocieńca absolutorium 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Złocieniec za rok 2021.  

Powyższy wniosek został wysłany do zaopiniowania przez Regionalną Izbę Obrachunkową w 
Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie. 
 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący  komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego w okresie 
międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja skarg, wniosków i petycji w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu): 
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła dwa posiedzenia w dniach 11 i 24 maja 
2022 roku. W posiedzeniach komisji udział brał Zastępca Burmistrza Złocieńca Pan Natan 
Fiutowski. 
W dniu 11 maja Komisja spotkała się w temacie gospodarki odpadami w gminie Złocieniec, a 
w dniu 24 maja Komisja analizowała i opiniowała projekty uchwał. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie 3 projekty uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 525A; 
2) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy - druk nr 527; 
3) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – 

„działka nr ewid. 44/13 obręb 12 miasta Złocieńca” - druk nr 528. 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja edukacji, kultury, sportu i turystyki w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
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Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 12 maja 2022 roku  w tematach: 
1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji. 
2. Sprawy różne.  

Komisja zawnioskowała o zmianę § 1 projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 
budżetu obywatelskiego gminy Złocieniec (druk nr 524). 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla komisji rozwoju gospodarczego i budżetu projekt 
uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 
525. 
 
 
Punkt 6: Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie za 2021 rok – druk nr 523. 
 
 
Pani Danuta Rybarczyk (Inspektora ds. kultury i współpracy z organizacjami 
pozarządowymi): 
Szanowni Państwo, w roku 2021 na terenie gminy Złocieniec swoją działalność statutową 
prowadziło 55 organizacji pozarządowych, w tym 31 stowarzyszeń zarejestrowanych w 
Krajowym Rejestrze Sądowym, z czego 5 w stanie likwidacji. Pozostałe stowarzyszenia 
zarejestrowane są w rejestrze Starosty. W 2021 roku gmina Złocieniec zleciła na podstawie 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie kilka zadań w ramach tego 
konkursu. Dwa zadania publiczne w zakresie kultury, dwa zadania publiczne w zakresie 
przeciwdziałania uzależnieniom i patologiom społecznym, jedno zadanie w zakresie 
działalności wspomagającej rozwój wspólnoty społeczności lokalnych, jedno zadanie w 
zakresie organizacji działań ratowniczych i ochrony mieszkańców. Łączny koszt realizacji 
wyżej wymienionych zadań określono na kwotę 83 tys. zł. Od roku 2011 w gminie Złocieniec 
działalność w zakresie sportu jest realizowana na podstawie uchwały w sprawie warunków i 
trybu finansowania zadania własnego gminy Złocieniec w zakresie tworzenia warunków, w 
tym organizacyjnych sprzyjania rozwoju sportu w roku. W roku 2021 była to kwota dotacji 
celowych w wysokości 295 tys. 900 zł. Wspomogliśmy 10 klubów sportowych, podpisaliśmy 
11 umów dotacji. Koszt realizacji tych zadań sfinansowany był w 90% z dotacji, w 10% ze 
środków własnych organizacji. Nasze wsparcie tak naprawdę w roku 2021 łącznie wyniosło 
378 tys. 900 zł i wsparliśmy 19 zadań. Ponadto gmina Złocieniec nieodpłatnie użycza lokale 
stowarzyszeniom na działalność statutową. W roku 2021 z takich umów skorzystało 9 
organizacji pozarządowych. Prowadzimy mapę aktywności organizacji pozarządowych, która 
widnieje na stronie Złocieńca. Organizacje pozarządowe mają możliwość skorzystania ze 
wsparcia takiego merytorycznego i wszelakiego, że tak powiem, w takim zakresie 
pozyskiwania środków z gminy. Na stronie internetowej Urzędu Miejskiego zawsze 
pojawiały się informacje dotyczące sukcesów artystycznych i sportowych naszych organizacji 
pozarządowych. W zasadzie to są takie najważniejsze informacje. Szczegółowe informacje, 
które pozyskaliśmy od organizacji pozarządowych są dostępne w referacie spraw 
społecznych. Gdyby ktoś z Państwa miał ochotę się z nimi zapoznać, to zapraszam. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu) ogłosił 15 minut 
przerwy (godz. 15:46). 
 
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady (godz. 16:02). 
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Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
1) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Złocieniec – druk nr 

524; 
 
 
Pan Leszek Modrzakowski (Sekretarz Gminy Złocieniec): 
Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. W ramach tegorocznej procedury budżetu 
obywatelskiego, wyboru projektów i rekomendacji przez Komisję powoływaną przez 
Burmistrza do spraw oceny tych projektów, wśród Komisji wynikła rozbieżność w ocenie 
spełniania przez zgłoszone projekty kryterium ogólnodostępności. Ten problem pojawiał się 
już wcześniej, w poprzednich edycjach jeszcze, począwszy od roku 2016, ale zawsze Komisja 
w jakiś sposób dosyć, myślę, że łagodnie podchodziła do tego tematu i zawsze z korzyścią dla 
zgłoszonych projektów je rekomendowała pod względem oceny właśnie kryterium 
ogólnodostępności. Ten temat wybrzmiał mocniej w ubiegłym roku, kiedy pewne elementy 
projektu zdaniem Komisji budziły te wątpliwości, czy dostępność do rezultatów 
wytworzonych w ramach budżetu obywatelskiego będzie właśnie taka ogólna, powszechna, 
niczym nieograniczona. Komisja się podzieliła w swojej ocenie i zdecydowała w rezultacie o 
nie rekomendowaniu tego projektu Burmistrzowi do poddania go pod głosowanie. 
Wnioskodawca się od tego odwołał w ramach tej procedury, która też wynika z uchwały o 
budżecie obywatelskim, Pan Burmistrz ocenił jakby pozytywnie ten sprzeciw i poddał ten 
projekt również pod głosowanie. Ale temat pozostał, temat jest dosyć jakby ważny i myślę, że 
on w innych samorządach też jest problematyczny. Konsultowałem to z innymi samorządami, 
weryfikowałem, czy weryfikowaliśmy, tutaj z Panią Radcą tutaj dosyć mocno pracowaliśmy 
nad tym tematem. I inne dokumenty w Warszawie na przykład to jest wręcz cały regulamin 
poświęcony ogólnodostępności. Podawane są przykłady, np. realizacji projektów w obiektach 
użyteczności publicznej, np. w szkołach i jak tam ten problem ogólnodostępności spełnić, 
żeby faktycznie rezultaty, które są wytworzone, nie służyły tylko np. społeczności tej szkoły, 
ale generalnie dzielnicy np., czy jakiejś tam w większej grupie osób. No mówię, jest cały 
regulamin wielostronicowy. Ta uchwała jest próbą i doprecyzowania, i wskazania na to, żeby 
to kryterium ogólnodostępności było istotnie jak gdyby tutaj oceniane przez Komisję w 
ramach tej oceny merytorycznej. Propozycja Burmistrza na Komisji organizacyjnej została w 
pewien sposób zweryfikowana i została jak gdyby poddana jeszcze jakiejś tam modyfikacji 
później po Komisji. I ten projekt teraz, który Państwo macie przed sobą jest taką próbą jakby i 
doprecyzowania, i zwrócenia uwagi na to, że ta ogólnodostępność nie może być niczym 
ograniczona, a jeżeli w jakiś sposób byłaby ograniczona, to muszą być też ustalone w 
projekcie pewne zasady dostępności. Czyli w ślad za tą uchwałą będzie jeszcze zmiana w 
zarządzaniu publicznym, w ramach realizacji tej procedury będzie doprecyzowany wniosek, 
który będzie obligował wnioskodawcę do opisania właśnie tej ogólnodostępności, jak będzie 
spełniony projekt. No mówię, można tutaj różne przypadki oceniać i one są w jakiś sposób 
nieporównywalne, bo to mówię, w zależności od tego, co pomysłodawcy, wnioskodawcy 
przedstawią w swoich projektach, to musi spełniać ten wymóg tego ogólnego dostępu i takiej 
powszechności. Niektóre projekty nie budzą żadnych wątpliwości, a niektóre mogą budzić 
wątpliwości, stąd jest to wskazanie, w kryteriach dopisane jest kryterium ogólnodostępności, 
że ma być ocenione, a w tych takich, nazwijmy, warunkach negatywnych, które eliminują 
projekt, to jest wskazane to, że np. te środki takiej osobistego użytku, to już z samej jakby 
natury nie są ogólnodostępne i one będą emitowane jakby, czy będą negatywnie ocenione 
przez Komisję. 
 



14 
 

Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Jeżeli  nie ma pytań, to ja zapoznam państwa z propozycją Komisji organizacyjnej, która 
pracowała nad projektem tej uchwały. Komisja organizacyjna wnioskuje by wprowadzić 
następującą zmianę; w paragrafie 4 regulaminu wprowadza się następujące zmiany: podpunkt 
1 w ustępie 2 w punkcie 6 kropkę na końcu zastępuje się średnikiem i po punkcie 6 dodaje się 
punkt 7 w brzmieniu następującym: ogólnodostępności dla mieszkańców. A brzmiało to przed 
tą zmianą, czyli ten projekt pana Burmistrza, następująco: punkt 7 otrzymuje brzmienie: które 
planuje się umiejscowić na nieogólnodostępnych terenach lub w miejscach i nie wskazano we 
wniosku zasad powszechnego udostępnienia rezultatu wykonanego zadania. Tu chodzi o to, 
że ta konstrukcja zdania zawile taki mechanizm przeczenie przyrzeczenia, przez to staje się 
nieczytelne. Dlatego też Komisja organizacyjna zaproponowała właśnie tę zmianę, właśnie 
polegającą na tym, że ta konstrukcja zdania będzie bardziej klarowna, czyli nie mamy 
przeczenia przeczenia. I w punkcie 2 w ust. 3 punkt 7 otrzymuje brzmienie; w którym 
rezultatem są przedmioty osobistego użytku. To jest zmiana zaproponowana przez Komisję 
organizacyjną. Czy państwo radni macie jakieś uwagi do wniosku Komisji organizacyjnej? 
Jeżeli nie ma, to przystępujemy do głosowania nad zmianą zaproponowaną przez Komisję 
organizacyjną. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) – przyjęła proponowaną zmianę. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany  za wyjątkiem Radnego Łukasza Sołtysa, który 
wstrzymał się od głosu - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/415/2022 zmieniającą 
uchwałę w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Złocieniec. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  za wyjątkiem Radnego Łukasza Sołtysa, który 
wstrzymał się od głosu - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

525B; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, szczegółowo zmiany te były omawiane na Komisji budżetowej, ale z 
uwagi na fakt, że nie wszyscy Radni biorą udział w pracach tej komisji, to pokrótce omówię. 
Czyli najważniejsze zmiany w sekcji dochody to kwota 121 tys. 479 zł 60 gr. Zwiększenie 
jest to dopłata z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych za pierwszy kwartał, czyli 
umowa z Wojewodą 3 zł dowozo/kilometra, to jest ta kwota. Później mamy pozycje 
dotyczące Funduszu Pomocy, to są dochody na pokrycie wydatków związanych z 
obywatelami Ukrainy, tu są zadania dotyczące wykonania zdjęcia, nadania numeru PESEL, 
zakwaterowania i całodziennego wyżywienia, również z tytułu wsparcia jednostek samorządu 
terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 
wychowaniem, opieką. To taki cały jak gdyby blok środków, które otrzymaliśmy od 
wojewody. W trakcie miesiąca m.in. właśnie zmianie uległa kwota dotycząca refinansowania 
wydatków na zapewnienie zakwaterowania, pierwotnie to było 120 tys., a w projekcie 
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uchwały w tej chwili jest 250 tys. zł. Środki te na bieżąco są przekazywane mieszkańcom 
udzielającym tego zakwaterowania, czyli to jest te 40 zł dla osoby za dzień pobytu. Kolejna 
zmiana to zmiana klasyfikacji budżetowej kwota 65 tys. zł. Wprowadzamy również w 
dochodach 18 tys. zł jako ekwiwalent dla dwóch jednostek OSP Lubieszewo i Warniłęg po 
dokonaniu analizy jak gdyby wydatków, to co wspominałem na poprzedniej sesji, kiedy 
wprowadzaliśmy 75 tys. zł, to są spore kwoty związane z wydarzeniami w pierwszym 
kwartale tego roku, czyli usuwaniem skutków tych wichur. Okazało się, że nie była 
zaksięgowana jeszcze, dostarczona i zaksięgowana lista z czwartego kwartału ubiegłego roku 
i to spowodowało, że tych środków nam brakuje. Źródłem pokrycia to są odsetki od 
depozytów automatycznych z wolnych środków, które mamy zgromadzone na rachunku. 2 
tys. 700 zł to darowizna na zakup czterech ławek w Darskowie, podmiotem przekazującym 
darowiznę jest Polska Grupa Biogazowa. Próbują ułożyć relacje z mieszkańcami, pani 
wiceprzewodnicząca mówi o czterech ławkach, ja się bardziej martwię jak się wstrzelić, 
kupując cztery ławki w 2 tys. 700 zł, to tutaj będą większe problemy, jak to się będzie 
rozliczać, być może, że trzeba będzie jakieś grosze zwracać. No nie wiem, zobaczymy. I 39 
tys. 909 zł 86 gr to refundacja z Powiatowego Urzędu Pracy, czyli nasza współpraca w 
zakresie robót publicznych i innych form wspierania 
bezrobocia. Czyli łącznie mamy zwiększanie dochodów o kwotę 643 tys. 223 zł 50 gr, co 
powoduje też zmianę ogólnego wyniku budżetu w sekcji dochody 77 mln 961 tys. 262 zł 33 
gr. Jeśli chodzi o wydatki to tak również po krótce, czyli przekazujemy na wydatki tę kwotę 
dopłatę z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych i tu się rozliczymy z PKS-em, tak, 
później mamy właśnie cały blok tych wydatków związanych z funduszem pomocy dla 
obywateli Ukrainy. Otrzymaliśmy również dotację 8 tys. zł na maszt w ramach projektu pana 
Prezydenta pod biało-czerwoną flagą, w związku z tym będzie wymiana masztu przy ulicy 3 
Maja, tam koło pomnika. 18 tys. ekwiwalent strażacki. Następnie Szkoła Podstawowa w 
Nowym Worowie wnioskuje o zmiany w wydatkach na pozyskanie dwóch tablic 
interaktywnych, każda po 11 tys. 850 zł. Później mamy kwestie związane z wyprowadzeniem 
99 tys. zł z tytułu sprzedaży napojów alkoholowych poniżej 300 ml, czyli tych słynnych 
małpek. To pan Pełnomocnik przyporządkował wydatki na wynagrodzenia bezosobowe, 
zakup materiałów i wyposażenia oraz zakup usług pozostałych. My wprowadzamy również tą 
refundację z Powiatowego Urzędu Pracy i to co spowodowało, że w dniu dzisiejszym 
zmieniamy druk z literki A na literka B, czyli 76 tys. 875 zł dostawa systemu udzielania 
licencji, szkolenia systemu dla administracji samorządowej. Chcemy zmodyfikować nasz 
system informatyczny tak, żeby on usprawniał nam pracę. Źródłem pokrycia tych wydatków 
jest zmniejszenie rezerwy z działu 758. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/416/2022 w sprawie 
dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
3) w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1 

ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 
konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa – druk nr 526; 
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Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
To tak jak mówiliśmy przy wprowadzaniu tej uchwały. Uchwała jest przygotowana, po to że 
jeżeli pojawią się pewnego rodzaju zdarzenia dotyczące pomocy tym obywatelom, to 
chcielibyśmy mieć możliwość szybkiego reagowania. Tak jak wspominała pani Mecenas, jak 
gdyby nie ma tutaj jednolitości w zakresie interpretacji pewnych rzeczy. Jako gmina 
otrzymaliśmy środki od Wojewody dotyczące właśnie zapewnienia zakwaterowania na 
podstawie art. 12 ustawy o pomocy obywatelom. Otrzymaliśmy również środki z funduszu 
pomocy, które przekazujemy szkołom, a jednocześnie pokrywamy np. zakup biletów dla 
uczniów ukraińskich dojeżdżających do szkoły. Mam takie odczucie, że będzie to miało 
związek również z wejściem w życie tej uchwały. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/417/2022 w sprawie 
zakresu pomocy obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 
2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy - druk nr 527; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Panie Przewodniczący, wysoka Rado, tak jak powiedział pan Zastępca Burmistrza na 
początku, uchwała ta dotyczy oddania w dzierżawę dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 
gruntów, które de facto są wykorzystywane przez tę spółkę do realizacji ich celów, a tym 
samym celów też gminy. Stąd też przedkładamy dziś ten projekt uchwały. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/418/2022 w sprawie 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – 

„działka nr ewid. 44/13 obręb 12 miasta Złocieńca” - druk nr 528; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Tak jak wcześniej już mówiłem, plan ten dotyczy terenu, na którym planowana jest 
inwestycja mieszkaniowa. W planie określono dwa rodzaje przeznaczenia terenu. Pierwszy 
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teren funkcjonalny to jest tam pod budownictwo mieszkaniowe wielorodzinne. Drugi teren to 
jest istniejący teren, gdzie jest boisko i obiekty sportowe. Plan miejscowy został uzgodniony i 
zaopiniowany pozytywnie przez wszystkie organy. Następnie był wyłożony do publicznego 
wglądu, w wyniku publicznej dyskusji nie wniesiono żadnych uwag do planu, stąd też dzisiaj 
jest on przedkładany Radzie, która ma w kompetencji przyjmowanie planów miejscowych. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/419/2022 w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec –„działka nr ewid. 
44/13 obręb 12 miasta Złocieńca”. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 529; 

 
 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Szanowni Państwo, ponieważ nie dostali Państwo projektów uchwał wcześniej, z tego 
powodu o jakim mówiłam, że nie mieliśmy jeszcze tych uzgodnień, to ja Państwu powiem 
gdzie są położone te drzewa i w jakim są stanie, i jakie są przyczyny proponowanych uchwał. 
Drzewo, którego dotyczy ten projekt uchwały znajduje się w Parku Żubra przy jednej z 
głównych alei, między Aleją Grabową, a ulicą Cieszyńską. To jest duże drzewo, ma ponad 3 
metry obwodu pnia. I w wyniku przeglądu przeprowadzonego w tym roku okazało się, że stan 
drzewa uległ znacznemu pogorszeniu. Drzewo wygląda dosłownie jak dziurawe sito, sypie się 
z niego próchno. Wichury, orkany, które przeszły w tym roku nie polepszyły stanu, wręcz 
pogorszyły. Ponieważ drzewo zlokalizowane jest bezpośrednio przy alejce, z której korzystają 
i mieszkańcy, i turyści zależy nam na tym, aby podjęta przez Państwa uchwała, umożliwiła 
nam uzyskanie zezwolenia i usunięcie tego drzewa ze względu na zagrożenia dla 
bezpieczeństwa ludzi i gminy. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/420/2022 w sprawie 
zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
7) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 530; 

 
 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Proszę Państwa, to drzewo również znajduje się w Parku Żubra. Jest to znacznie mniejsze 
drzewo o obwodzie około 157 centymetrów i ono od jakiegoś czasu już złamało się u 
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podstawy pnia i leży. Znajduje się na początku Alei Grabowej, zaraz jak się przechodzi 
mostkiem od strony rzeki w stronę ulicy Cieszyńskiej. 
 
Radna Elżbieta Frankowska: 
Po prawej stronie? 
 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Po prawej stronie, pierwsze drzewo zaraz za tablicą. Początkowo chcieliśmy to drzewo 
zostawić, gdyż po prostu jest taka zasada, że zostawia się te drzewa pomnikowe, jeżeli nie 
stanowią zagrożenia, ale ono leży na ogrodzeniu nieruchomości prywatnej. Wiadomo każdy 
chce mieć ogrodzoną nieruchomość, żeby dzikie zwierzęta, ani psy tam nie wchodziły i żeby 
to jakoś wyglądało. W związku z czym przedstawiliśmy Państwu ten projekt, aby to drzewo, 
które i tak już nie spełnia kryteriów tych, które spowodowały, że one tą uchwałą ochrony 
zostało objęte, aby po prostu można było to drzewo usunąć z tego miejsca. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/421/2022 w sprawie 
zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
8) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody – druk nr 531; 

 
 
Pani Dorota Kochanowska (Inspektor ds. Gospodarki Odpadami i Ochrony Środowiska): 
Ten projekt uchwały dotyczy drzewa, które znajduje się w obrębie Nowe Worowo w gminie 
Złocieniec. Drzewo rosło przy drodze gminnej i pod wpływem ostatnich orkanów i wichur, 
które miały miejsce w pierwszym kwartale tego roku, drzewo po prostu uległo takiemu 
zniszczeniu, że praktycznie nie ma korony. Te wszystkie prowadniki główne, konary drzewa 
zostały połamane, rozłupane, wygląda to tak jakby dosłownie statek kosmiczny na koronie 
tego drzewa usiadł i to wszystko się załamało. Zgłoszenie mieliśmy od osoby, która korzysta 
z tej drogi, rolnika, który ma tam pola i chciałby dojechać do swoich pól. I pod wpływem 
oględzin tego drzewa stwierdziliśmy, że to drzewo już nie posiada walorów z powodu, 
których zostało ustanowione pomnikiem przyrody. I tutaj aby uzyskać zezwolenie na jego 
usunięcie również potrzebna jest podjęta przez Państwa uchwała. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/422/2022 w sprawie 
zniesienia formy ochrony przyrody dla pomnika przyrody. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
9) zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
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zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości na rzecz gminy Złocieniec opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz trybu i sposobu zgłaszania przez właścicieli nieruchomości 
przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez przedsiębiorcę odbierającego 
odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez prowadzącego punkt 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych – druk nr 532; 

 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo Radni, tak jak mówiłem we wstępie, uchwała ta dotyczy zwiększenia 
częstotliwości odbioru odpadów z tworzyw sztucznych, odpadów w opakowaniach 
wielomateriałowych, metali raz na dwa tygodnie. Usługa ta jest realizowana od początku tego 
roku w tym trybie. Po szczegółowej analizie, organizując nowy przetarg, uwzględniając 
również pojawienie się w zasobach gminnych pojazdu 2-komorowego do odbioru odpadów 
komunalnych, uważamy, że to nie wpłynie w żaden sposób na cenę, a wychodzi to naprzeciw 
oczekiwaniom mieszkańców w zakresie odbioru tej frakcji. Jak powszechnie wiadomo sporo 
żywności i innych rzeczy jest dzisiaj właśnie pakowanych w tworzywa sztuczne, w plastiki, 
tego jest naprawdę dużo, widzimy przyrost tej masy co roku, dlatego decydujemy się 
wprowadzić tę zmianę. Nie ruszamy absolutnie częstotliwości w sektorze pierwszym, czyli 
części po byłej gminie Ostrowice, to co pierwotnie zgłaszałem na Komisji budżetowej, to po 
tej dodatkowej analizie uważamy, że nie ma w tej chwili takiej potrzeby i to jest clou tej 
uchwały. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dopytam jeszcze, czy to będzie wiązało się z jakimiś większymi kosztami i potem 
ewentualnie koniecznością podniesienia stawki? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Nie jestem w stanie powiedzieć tego na pewno, ponieważ organizując przetarg, trudno nam 
będzie jednoznacznie powiedzieć, jak oferenci wyceniają swoje usługi, m.in. wliczając np. 
wzrost ceny paliwa. Patrząc na analizę stanu gospodarki odpadami w ubiegłym roku, kiedy 
mamy ponad 200 tys. zł nadwyżki, uważam, że te wydatki tegoroczne nie będą powodowały 
konieczności podniesienia stawki. Mówię to z gwiazdką, bo w czerwcu jest z kolei 
posiedzenie delegatów Związku R-XXI. Nie wiem jakie tam zarząd przedstawi informacje, bo 
tak jak cały czas przedstawiam, dla nas tym takim mocno ryzykownym elementem, który ma 
bezpośredni wpływ na ustalanie stawki dla mieszkańców gminy Złocieniec jest m.in. cennik 
jaki stosuje spalarnia odpadów w Szczecinie. Jeżeli ten cennik pójdzie w górę, to z automatu 
można oczekiwać, że też będziemy zmuszeni do ponownego przeanalizowania. Na chwilę 
obecną stawkę na poziomie 29 zł w gminie Złocieniec utrzymujemy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/423/2022 
zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości na rzecz gminy 
Złocieniec opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz trybu i sposobu zgłaszania 
przez właścicieli nieruchomości przypadków niewłaściwego świadczenia usług przez 
przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub przez 
prowadzącego punkt selektywnego zbierania odpadów komunalnych. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 7: Podjęcie uchwał: 
10) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 
Inicjatywie Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z ograniczoną 
odpowiedzialnością – druk nr 533. 

 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Przedwczoraj otrzymaliśmy wstępny kosztorys planowanej inwestycji na Alei Piastów i 
wynika z niego, że koszty przewidywanej inwestycji to 21 mln 885 tys. zł. I pojawiła się 
opcja, że można uzyskać dodatkowe 10% kosztów inwestycji na dofinansowanie, na objęcie 
dodatkowych udziałów w SIM KZN Zachodniopomorskie i gmina postanowiła z tego 
skorzystać. Wniosek składa Burmistrz, jednak musi zostać wcześniej zatwierdzony przez 
Radę Miejską w Złocieńcu, co dzisiaj zostało przedłożone do głosowania. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja może dopowiem, żeby była jasność, bo my już podjęliśmy w tej spółce udziały na kwotę 3 
mln zł z wcześniej otrzymanego wsparcia również z tego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa, 
ale te wydatki jak gdyby są przyporządkowane do funkcjonowania spółki, ile z tej kwoty 3 
mln będzie mogło być przeznaczone na tą konkretną budowę, na tą chwilę jeszcze nie wiemy, 
cały czas jak gdyby ten model finansowania jest budowany, zaś kwota tych 2 mln 188 tys. zł, 
o którą teraz się ubiegamy, to jest te 10% już ściśle powiązane z budową, to już nie są 
wynagrodzenia członków zarządu spółki, to nie są sprawy administracyjne związane z 
funkcjonowaniem tej spółki, tylko to już jest kwota przeznaczona stricte na budowę. I mamy 
taki wstępny kosztorys, tak, przedstawiony, tak jak pan Damian wspomniał, na kwotę 
niespełna 22 mln zł, czyli te 10% to jest właśnie 2 mln 188 tys. Skoro jest możliwość 
ubiegania się, to zachęcamy. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Ile ma powstać mieszkań? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Na tą chwilę 52, ale myślę, że to jeszcze w trakcie dalszych prac projektanta, to będziemy 
dokładnie uzgadniali, bo też jak gdyby dzisiejsza uchwała dotycząca właśnie zmiany planu, 
wszystko gdzieś tam ze sobą będzie powiązane. Ale nie wiem, ja to traktuję w ten sposób, że 
jeżeli nie powstaną 52 mieszkania, tylko np. 48, bo zadecydują różne inne względy, to raczej 
kwota budowy niewiele się zmieni, a jeśli już to może nawet in plus. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
I to mają być, chociaż to może to nie jest jeszcze przesądzone, mieszkania o jakiej 
powierzchni? 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Prowadzone były te badania ankietowe w zeszłym roku przy diagnozie potrzeb 
mieszkaniowych. Oceniano jakie jest zapotrzebowanie na jakie mieszkania i mamy pewną 
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bazę, ale to na etapie projektowania już samej inwestycji pewnie będzie wprowadzane po 
uzgodnieniach już z projektantem. No to jest jeszcze etap zbyt wczesny, żeby już mówić o 
konkretach ile będzie mieszkań o jakich powierzchniach. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Przy obecnych założeniach to koszt budowy metra kwadratowego mniej więcej będzie się 
mieścił w jakich granicach? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
7 tys. zł. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLIX/424/2022 w sprawie 
zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej „KZN-Zachodniopomorskie” Sp. z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania była nieobecna Radna Grażyna 
Kozak) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 

Punkt 8: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Radny Roman Cyc: 
Panie Burmistrzu, w ostatnim czasie można było wyczytać w Internecie gmina Drawsko 
zakupiła i zamontowała 15 lamp solarnych na terenie gminy. Koszt tych lamp około 150 tys., 
więc przyjmijmy, że jedna lampa z montażem około 10 tys. wyniosła. Czy byłaby możliwości 
złożenia wniosków lub zaplanowania na przyszły rok zakupienie i montaż takich lamp np. na 
ulicy Dębowej, gdzie teraz w okresie zmroku panują egipskie ciemności, jest tam dosyć 
niebezpiecznie? I jest pewnie wiele jeszcze takich miejsc, gdzie te lampy można by było 
zamontować. Potem, gdy już ta cała infrastruktura będzie zrobiona, te lampy można było by 
postawić w innych miejscach. Czy jest taka możliwość u nas? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Również widziałem ten artykuł i z Panem Tadeuszem się nad tym, czyli Kierownikiem 
Referatu Gospodarki Komunalnej zastanawiamy. Liczymy też na to, że niebawem rozpoczną 
się prace związane z modernizacją naszego oświetlenia w ramach współpracy z Grupą 
Energa. To będzie okazja też wtedy patrząc jak ten postęp prac postępuje, zrobić właśnie 
diagnozę tych miejsc niedoświetlonych. Rozważamy ten element, a Burmistrz mi tu jeszcze 
podpowiada, że przy okazji będąc przy głosie to również z Generalną Dyrekcją Dróg 
Krajowych i Autostrad jak gdyby finalizujemy kwestie związane z doświetleniem przejść dla 
pieszych, 38 chyba punktów na terenie gminy Złocieniec w ciągu drogi DK 20. Taka 
trójstronna współpraca, czyli Energa nam przygotowuje tą infrastrukturę techniczną, 
Generalna Dyrekcja przeprowadzi złożenie wniosku, wybór oferenta i montaż, a my na końcu 
będziemy ten majątek przejmowali i utrzymywali. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Mówiąc o lampach solarnych, ma Pan na myśli takie lampy jak są, były na tym wysypisku 
śmieci?  
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Radny Roman Cyc: 
Z artykułu nie wynika jakie są to lampy, ale patrząc na zdjęcie to są one większe. 
 
Radna Barbara Pawłowska: 
Panie Burmistrzu, ja w imieniu Pani Sołtys Bolegorzyna i Nowego Worowa. Bo Pani ma tam 
remont drogi Gawroniec-Połczyn, cały transport idzie przez te dwie miejscowości i strasznie 
niszczy drogę i Panie Sołtys prosiły o interwencję Straży Miejskiej, Policji naszej, żeby 
zareagowały, bo tak niszczą, jeżdżą szybko i z dużym tonażem, obawiają się, że po tym 
remoncie drogi Połczyńskiej nie będzie już, będzie kolejna do remontu u nas w gminie. 
Dziękuję. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
To ja tylko dopowiem, że drogi te z nazwy są drogami publicznymi. Policja może sprawdzać, 
żeby za szybko nie jechali, a tak naprawdę to nie mamy wpływu, tak samo jak droga 
Rzęśnica-Darskowo też jest drogą publiczną. Czy nam się podoba, czy nie, to tam samochody 
jeżdżą i niestety taka jest nasza rola, że musimy to zaakceptować. W momencie, kiedy jest 
problem z przejazdem drogą wojewódzką z Połczyna do Czaplinka, też nie wiadomo co 
będzie z tamtą drogą, to inne drogi, również te w gminie Połczyn, czy Barwice są tak mocno 
obciążone, że tam mają chyba naprawy dużo więcej. Ale przyjmuję i też dam sygnał. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Może wystąpić z wnioskiem o postawienie znaku ograniczenia prędkości. 
 
Radny Mateusz Waszczyk: 
Panie Przewodniczący, na terenie miejscowości Nowe Worowo jest ograniczenie 40 km/h, to 
jest cała miejscowość objęta tym ograniczeniem, ale prośba jest taka, żeby może wstawić 
takie ograniczenie na terenie miejscowości Bolegorzyn, bo tam nie ma. Także tutaj 
ograniczenie jeszcze do mniejszej prędkości nic nie da, jeśli chodzi o Nowe Worowo, a jeżeli 
chodzi o Bolegorzyn, bym bardzo prosił o interwencję. 
 
Radny Łukasz Sołtys: 
Panie Burmistrzu, od pewnego czasu na stronie Urzędu Miasta mieszkańcy nie mogą 
przeczytać, bo strona, że tak powiem jest w remoncie chyba, jakie radni składają interpelacje i 
się pytają kiedy to zostanie rozwiązane, kiedy zostanie wprowadzona aktualizacja itd. Mógłby 
Pan coś powiedzieć na ten temat? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Przyjąłem informację, dowiem się i spróbuję zareagować i wtedy dam znać. 
 
 
Punkt 9: Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął XLIX Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 16:43). 
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